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Sager til byrådets møde

1.

Kommunens økonomi

J.nr. ØKF 00.01010

Til efterretning for økonomiudvalget

Økonomichefen vil på mødet orientere om kommunens økonomiske situation.
Bilag af 3/11 2005 er vedlagt og vil blive gennemgået.
Økonomiudvalget har på møde den 8. november 2005 taget orienteringen til efterretning.

2.

Vestforbrænding I/S - Anmodning om godkendelse af låneoptagelse

J. nr. 3352/gsn 

Afgøres af byrådet

Vestforbrænding anmoder i skrivelse af 24. oktober 2005 byrådet om at behandle og 
godkende låneoptagelse på i alt 121 mill. kr. til dækning af investeringer i 
affaldsforbrændingsanlægget således, at anlæggets drift optimeres og gældende miljøkrav 
overholdes.
Økonomisk forvaltning har forholdt sig til ansøgningens del om lånoptagelsen, herunder om 
den fornødne hjemmel til, at byrådet kan meddele godkendelse er tilstede.
Ved henvisning til lånebekendtgørelsen kapitel 1, §4 stk. 1 nr. 3 hedder det, at til 
kommunens låntagning henregnes lån optaget af kommunale fællesskaber, herunder 
interessentskaber mv.. Det hedder ligeledes i samme bekendtgørelse, i §2, stk. 1 nr. 4, at 
kommunen kan optage lån til investeringer i affaldsforbrændingsanlæg. Låntagningen 
kommer ikke i konflikt med modregningsordningen på forsyningsområdet, idet ændringer i 
Vestforbrændings egenkapital ikke skal afspejles på renovationsfonden, men i kommunens 
opgørelse over indskud i interessentskaber.
Kommunen er interessent i Vestforbrænding og hæfter hermed solidarisk på linje med de 
øvrige interessenter. Dog indstiller Vestforbrændings bestyrelse, at der skal gælde en pro 
rata hæftelse, hvor kommunen hæfter for den til enhver tid værende restgæld med sin andel 
af indbyggerantallet sat i forhold til interessentkommunernes indbyggerantal. 
Hæftelsesgrundlaget er indbyggerantallet pr. den 1. januar i det år lånet optages.
Økonomisk forvaltning har ikke foretaget en vurdering af investeringens omfang, kvalitet mv. 
Ansøgningen fra Vestforbrænding ligger i sagen.
Forvaltningens indstilling: Det indstilles, at byrådet godkender Vestforbrændings 
anmodning om låneoptagelse på 121 mill. kr., og at kommunen hæfter pro rata med sin 
andel af indbyggerantallet sat i forhold til interessentkommunernes indbyggerantal, opgjort 
på baggrund af indbyggerantallet pr. den 1. januar i det år lånet optages.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. november 2005 forvaltningens indstilling. 
Borgmesteren orienterede om et brev fra Vestforbrænding, modtaget den 3. november, med 
anmodning om bemyndigelse til løbende at kunne ændre Vestforbrændings kassekredit. 
Medtages i dagsordenen til byrådets møde.

3.
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Skrivelse fra statsamtet - årsregnskab 2004 samt revisionsbemærkninger

J. nr. 3353/gsn 

Afgøres af byrådet

Statsamtet anfører i skrivelse af 30. september 2005, at de af revisionen anførte 
bemærkninger i revisionsberetningen samt korresponderende svar fra administrationen ikke 
er forelagt på samme møde, hvor årsregnskabet er oversendt til revisionen.
Statsamtet pointerer, at det jf. §45 stk. 2 i styrelsesloven, hedder, at kommunalbestyrelsen 
afgiver regnskabet til revisionen, efter at revisionens bemærkninger har været behandlet i 
økonomiudvalget og andre relevante fagudvalg.
Praksis i kommunen har været, at regnskabet overgives til byrådets behandling, så snart 
dette er revideret, det vil sige i maj/juni måned. Endvidere er revisionsberetningen behandlet 
efterfølgende, så snart denne foreligger. Eventuelle forhold eller spørgsmål, som revisionen 
har måtte rejse i forbindelse med deres revision af årsregnskabet og afgivelse af beretning 
har som oftest været afklaret administrativt, idet problemstillingerne som regel har haft 
karakter af at være enkeltstående fejl, som blot efterfølgende skulle berigtiges. Har der 
været revisionsbemærkninger, som har haft væsentlig indflydelse på det retvisende billede af 
regnskabet, har disse altid været forelagt det relevante fagudvalg til kommentering, og 
dermed har det været opfattelsen i økonomisk forvaltning, at vi har overholdt §45, stk. 2 i 
styrelsesloven.
Byrådet godkendte årsregnskab 2004 den 15. juni 2005 og den korresponderende 
revisionsberetning blev behandlet på byrådets møde den 21. september 2005.
Økonomisk forvaltning er i færd med at udarbejde en skriftlig redegørelse til statsamtet, som 
er klar til byrådsmødet den 23. november 2005.
Vil forinden mødet blive udsendt via mail.
Forvaltningens indstilling: At byrådet tager redegørelsen til efterretning. 
Økonomiudvalget tager på møde den 8. november 2005 den foreløbige orientering til 
efterretning.

4.

Rådhusvænget

J.nr.: 13.06.02G01/J0H 

Sagsnr: 05/3207 

Afgøres af byrådet
Byrådet besluttede på møde d. 22. december 2004 at sælge storparcellen, Rådhusvænget, 
del af matr. nr. 19 ak Skibby by, Skibby til opførelse af privat rækkehusbebyggelse. 
Storparcellen har været i offentligt udbud, og der er indkommet 4 tilbud.
Kommunen har i udbudet forbeholdt sig ret til frit at vælge mellem de indkomne tilbud, til at 
forhandle med tilbudsgiverne efter udbudet, samt til eventuelt at forkaste alle købstilbud. 
Indstillingsbilag, udbudsgrundlag samt tilbudssammenligning vedlægges.
Miljø- og teknikudvalget indstiller på møde den 26. oktober 2005, at tilbud nr. 2 vælges. 
Hanne Kyvsgaard erklærede sig inhabil og deltog ikke i behandlingen af dette punkt. 
Økonomiudvalget indstiller på møde den 8. november 2005, at tilbud nr. 2 vælges.
Hanne Kyvsgaard deltog ikke i sagens behandling på grund af inhabilitet.

5.

Tagrenovering på Familiehuset

J. nr. 82.07.00G01/J0H 

Afgøres af byrådet
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På driftbudgettet var afsat 500.000,- kr. til udførelse af ny tagbeklædning på Familiehuset. 
Arbejdet har været projekteret og udbudt, og det viste sig ved licitationen, at den samlede 
udgift, incl. arkitekthonorar og omkostninger, m.v., ville beløbe sig til 1.031.288,- kr. 
Økonomiudvalget besluttede på mødet d. 13. september 2005 at oversende sagen til de 
kommende budgetforhandlinger.
Byrådet besluttede på mødet d. 26. oktober 2005 at tilbageføre driftbevillingen på 500.000,- 
kr.
Bevilling til tagrenoveringen er imidlertid ikke givet i forbindelse med byrådets 2. behandling 
af budgettet. Forvaltningen ønsker en tilkendegivelse af, om byrådet ønsker tagrenoveringen 
gennemført med heraf følgende bevilling, eller om man blot ønsker at give bevilling til 
dækning af arkitekthonoraret, kr. 100.000,- 
Indstillingsbilag, dateret 10/8-05 vedlægges.
Forvaltningens indstilling
Det indstilles, at der gives tillægsbevilling på kr. 1.031.000,- kr. til gennemførelse af 
tagrenoveringen på Hanghøjgård, subsidiært at der gives tillægsbevilling til dækning af 
arkitekthonoraret.
Økonomiudvalget indstiller på møde den 8. november 2005, at der gives en tillægsbevilling 
på kr. 100.000 til dækning af arkitekthonoraret.

6.

Lov om frit valg på skoleområdet

J. nr. SSSF 17.01.04 

Afgøres af byrådet

Folkeskoleloven er ændret med virkning fra 1. august 2005 i forbindelse med frit skolevalg 
inden for og uden for kommunegrænsen. Hovedpunkterne er følgende:
Forældre har krav på at få barnet optaget i en folkeskole efter eget valg i bopælskommunen 
eller i en anden kommune, inden for rammerne fastsat af kommunalbestyrelsen. 
Kommunalbestyrelsen skal fastsætte retningslinier for hvilke børn, der skal optages først i 
tilfælde af, at alle ønsker ikke kan imødekommes.
Skolerne kan kun afslå at optage elever af pladsmæssige årsager - ikke pædagogiske.
Ud over retten til frit skolevalg opretholdes retten til at forblive i en bestemt skole ved 
flytning til anden bopæl, såvel inden for som uden for kommunen.
Vælges en anden skole end distriktsskolen har forældrene krav på at få barnet optaget i en 
skolefritidsordning ved den skole, barnet er optaget på, hvis der er plads.
Der vil blive udarbejdet retningslinier for mellemkommunale betalinger.
Forvaltningen og skolelederne foreslår, at optagelse af elever uden for distriktet sker efter 
følgende regler:

o Klassekvotienten må ikke overstige 22 elever. 
o Elever med søskende på skolen har fortrinsret. 
o Elever der bor nærmest skolen optages før fjernere boende
o Det frie valg gælder ikke undervisning i specialklasser og undervisning af tosprogede 

elever med behov for sprogstøtte.
Ved valg afanden skole end distriktsskolen er transporten kommunen/skolen 
uvedkommende.
Ovenstående forslag er bortset fra 1. og 4. prik identisk med de gældende regler jf. bilag til 
styrelsesvedtægt.
Forslaget er udsendt til skolebestyrelsernes udtalelse, og deres besvarelser vil foreligge i 
sagen senest fredag d. 4/11 kl. 12.
Skole, -social- og sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 25. oktober 2005 de 
foreslåede regler.
Jens Timm Jensen gik kl. 08.40 under behandling af ovennævnte punkt.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. november 2005 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

7.
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Udtalelse til Tilsynsrådet i klagesag

J. nr. SSSF 17.00.K03 

Afgøres af byrådet

Skibby kommune har fra Tilsynet med kommunerne i Københavns og Frederiksborg Amter 
modtaget en anmodning om udtalelse til klage over Skibby kommunes håndtering af 
klagesag i forbindelse med benyttelse af porno i undervisningen på Marbækskolen.
Skole-, social- og sundhedsforvaltningen har anmodet Marbækskolen udtale sig til klagen og 
udarbejdet et udkast til svar på Tilsynets henvendelse.
Forslaget vedlægges.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 25. oktober 2005 forslag 
til svarskrivelse til Tilsynet.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. november 2005 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.

8.

Privat leverandører af dagtilbud - pengene følger barnet

J. nr. SSSF 16.0503 

Afgøres af byrådet

Afdelingslederen for dagtilbud har sammen med forvaltningerne i
sammenlægningskommunerne udarbejdet forslag til kvalitetskrav til brug for godkendelse af 
- og tilsyn med -private dagtilbud.
Den 17. maj 2005 vedtog Folketinget loven om private leverandører af dagtilbud.
Loven træder i kraft pr. d. 1. oktober 2005.
Loven har følgende hovedpunkter:

• Kommunerne skal lave en generel beskrivelse af kvalitetskravene til private 
institutioner.

• Kravene må ikke overstige de krav, der stilles til kommunernes egne institutioner.
• Kommunerne er forpligtiget til at godkende alle private leverandører, der lever op til 

kravene.
• Kommunerne fører tilsyn med kvaliteten - ikke med økonomien, som er leverandørens 

eget ansvar.
• Dagplejen er ikke omfattet.
• Kommunerne skal betale tilskud til den private institution fra det tidspunkt, hvor barnet 

efter almindelige ventelisteregler alligevel ville have fået en plads.
• Tilskuddet svarer til kommunens gennemsnitlige udgifter til en plads i den aktuelle 

aldersgruppe. Derudover tildeles et bygningstilskud, der for vuggestuers og 
børnehavers vedkommende er sat til henholdsvis 3,2 og 4,1 procent af de 
gennemsnitlige budgetterede bruttoudgifter.

• Yderligere tildeles et administrationstilskud, med mindre den private institution laver 
aftale om administration fra kommunen.

• Kommunen kan ikke anvise plads i en privat institution.
• Kommunerne har pligt til at skaffe børn fra private institutioner plads efter almindelige. 

ventelisteregler, hvis det ønskes eller den private institution ophører.
• Kommunerne kan pålægge forældre til et støttekrævende barn, at barnet flyttes til en 

anden institution, hvis det vurderes , at den private institution ikke kan håndtere 
opgaven.

• Forældrebetalingen kan frit fastsættes, og der er ikke noget loft.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler på sit møde den 25. oktober 2005 forslaget. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. november 2005 skole-, social- og 
sundhedsudvalgets indstilling.
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9.

Samordning af beredskabet for Jæaerspris. Skibbv. Slangerup oa Frederikssund 
kommuner oa ansættelse af fælles beredskabschef

J. nr.

Afgøres af byrådet

Ifølge beredskabsloven kan to eller flere kommuner samordne deres redningsberedskab ved 
indgåelse afen samordningsaftale. Som led i samordningen skal der nedsættes en fælles 
beredskabskommission til at varetage de opgaver, der er omfattet af samordningen. Ved 
samordning forstås, at de deltagende byråds kompetence og ansvar med hensyn til de 
opgaver der samordnes, flyttes til den fælles beredskabskommission.
Den Politiske Styregruppe for Ny Frederikssund Kommune har den 12. oktober 2005 besluttet 
at forslå de fire byråd, at der snarest muligt etableres et fælles beredskab for Jægerspris, 
Frederikssund, Skibby og Slangerup kommuner, og at der ansættes en fælles 
beredskabschef.
Beredskabsloven videreføres stort set uændret efter 1. januar 2007, idet der alene foretages 
konsekvensrettelser som følge af kommunalreformen, således at de opgaver der iflg. loven 
varetages af amtskommunerne overgår til regionerne. En samordning af beredskabet på 
nuværende tidspunkt giver derfor god mening, da de fire beredskaber senest pr. 1. januar 
2007 skal være ét beredskab.
Udgiften til aflønning af fælles beredskabschef i 2006 finansieres som udgangspunkt af 
vakante lønmidler på beredskabsbudgetterne i de fire kommuner.
Eventuelle yderligere omkostninger i forbindelse med ansættelse og aflønning af den fælles 
beredskabschef i 2006 fordeles mellem de fire kommuner i overensstemmelse med den 
aftalte fordelingsnøgle i sammenlægningsprocessen.
Udkast til samordningsaftale af 26. oktober 2005 samt notat vedrørende etablering af fælles 
beredskab for Jægerspris, Frederikssund, Skibby og Slangerup kommuner, af 26. oktober 
2005 vedlægges.
Den Politiske Styregruppe anbefaler over for økonomiudvalg og bvråd:

1. at der etableres et fælles redningsberedskab og beredskabskommission i de fire 
sammenlægningskommuner med virkning fra 1. januar 2006 eller snarest herefter.

2. at der ansættes en fælles beredskabschef med virkning fra 1. januar 2006 eller snarest 
herefter.

3. at samordningen vedrører opgaver omfattet af beredskabslovens § 12 stk. 1 samt 
opgaver vedr. beredskabslovens § 36 og § 36 a.

4. at beredskabskommissionen består af de fire borgmestre samt de to politimestre 
foruden yderligere 9 medlemmer hvoraf tre udpeges af Frederikssund, to af Jægerspris, 
to af Slangerup og to af Skibby.

5. at kommunaldirektøren i Frederikssund Kommune forestår den daglige ledelse af det 
samordnede beredskab på vegne af den administrative styregruppe, indtil den nye 
kommunes endelige organisation er fastlagt.

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. november 2005 den politiske styregruppes 
indstilling.

10.

Ændring i vedtægterne for erhvervssamarbeidet

J. nr. 24.00 

Afgøres af byrådet

Erhvervssamarbejdet fremsender forslag til ændringer i vedtægterne. Vedtægterne er 
primært ændret til at omfatte de tre "gamle" kommuner i Erhvervssamarbejdet samt 
Slangerup. Herudover er der foretaget lidt omskrivninger og uddybninger under de enkelte 
paragraffer.
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Slangerup bidrager til samarbejdet alene i form af at stille arbejdskraft til rådighed 2 dage pr. 
uge, og afholder omkostningerne hertil. Hvis Erhvervssamarbejdet måtte ophøre, skal 
værdierne fordeles mellem de tre "gamle" kommuner efter samme fordelingsnøgle som de 
giver tilskud, og Slangerup får ikke del i værdierne.
Ændringer er godkendt i Erhvervsudvalget den 7. oktober 2005.
Forvaltningen indstiller. at vedtægterne godkendes.
Økonomiudvalget indstiller på møde den 8. november 2005, at vedtægterne godkendes.

11.

Håndværkerforeningens legat til unge håndværkere

J.nr. BK 00.06 

Afgøres af byrådet

Kommunen har siden 1994 stået for administrationen i forbindelse med uddeling af legater til 
unge håndværkere, som er en overdragelse fra den tidligere Håndværkerforening for Skibby 
og omegn.
Da kommunen pr. 1. januar 2007 indgår i den nye Frederikssund kommune, har bestyrelsen 
foreslået, at Skibby Erhvervsforening overtager legatet således, at legatet også fremover 
kommer de unge håndværkere i lokalområdet til gode.
Skibby Erhvervsforening har accepteret dette.
Der er udlagt kr. 40.000,- til legatets formue, og der er ca. kr. 9.000,- til uddeling hvert 
andet år.
Forvaltningen indstiller, at den reviderede fundats godkendes, og at Skibby 
Erhvervsforening pr. 1. januar 2006 bestyrer legatet.
Forvaltningen sørger for, at det formelle omkring overdragelsen bringes i orden. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. november 2005 forvaltningens indstilling.

12.

Arv fra Axel Willemoes Christiansen og Ellen Margrethe Christiansen

J. nr. BK

Afgøres af økonomiudvalget

Omsorgcentret Nordhøj er ved testamente blevet betænkt med en arv efter afdøde beboer 
Axel Willemoes Christiansen og hustru. Det har været givernes ønske, at pengene skal 
bruges til at skabe glæde for beboerne til udflugter, fester og beboernes beskæftigelse, og i 
det hele taget til at bedre beboernes sociale samvær. Arven skal af plejehjemmet ikke 
anvendes til den daglige drift.
Giverne har endvidere ønsket, at pengene administreres af plejehjemmets beboer- 
pårørenderåd.
I forbindelse med oprettelse af legatet, skal der fremsendes en ansøgning til Told & Skat om 
fritagelse for betaling af boafgift, hvilket boet højst sandsynligt får godkendt.
Ansøgningen skal bl.a. vedlægges

> en erklæring fra de bevilgende myndigheder om, at modtagelse af arven ikke vil 
reducere driftstilskuddet til Omsorgscentret Nordhøj (Skibby plejehjem)

> en erklæring om, at revisionen vil påse, at arven anvendes til formålet. 
Administrationen indstiller, at disse erklæringer udstedes.
Økonomiudvalget godkender administrationens indstilling.

13.

Tilsvnsrapport for personligning 2004/2005

J. nr. 3355/gsn
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Afgøres af byrådet

SKAT har fremsendt tilsynsrapport for personligningen 2004/2005. Tilsynet udføres i henhold 
til Ligningsrådets anvisninger og gennemføres i henhold til skattestyrelseslovens §13, stk. 1. 
SKAT overordnede konklusion er, at skattefællesskabet opnår de opstillede målsætninger og 
har opnået fuld pointmåltalsopfyldelse.
Forvaltningens indstilling: Det indstilles, at byrådet godkender tilsynsrapporten for 
personligningen 2004/2005 af den 25. oktober 2005.
Økonomiudvalget indstiller på møde den 8. november 2005, at tilsynsrapporten godkendes.

14.

Personalesager

Til efterretning for økonomiudvalget

Mappe med kopier af diverse skrivelser fra løn- og personalekontoret er fremlagt. 
Økonomiudvalget tager på møde den 8. november 2005 mappens indhold til efterretning.

15.

Meddelelser fra borgmesteren

a)
Erhvervssamarbejdet Frederikssund, Jægerspris, Skibby og Slangerup fremsender referat fra 
erhvervsudvalgsmøde den 7. oktober.
Fremlagt i sagen.

b)
Kommuneforeningen i Frederiksborg amt meddeler, at foreningen holder sin sidste 
generalforsamling fredag den 10. februar 2006 kl. 15.00 i FrederiksborgCentret i Hillerød. 
Dagsorden og tilmeldingsblanket udsendes senere.
Økonomiudvalget tager på møde den 8. november 2005 orienteringen til efterretning.

16.

Eventuelt

Intet

17.

Sager til bvrådets møde

Til orientering kan oplyses, at følgende sager vil blive optaget på byrådets dagsorden til møde 
den 23/11:

a)
Status på arbejdet i sammenlægningskommunerne

J. nr. BK 00.01.A05 

Til efterretning

Det forberedende arbejde med at lægge Jægerspris, Slangerup, Frederikssund og Skibby 
kommuner fortsætter, og borgmesteren og kommunaldirektøren vil give en aktuel status.


